
راه  سعادت

دبير نمايشگاه دومين مسابقه بين المللي كارتون و كاريكاتور هولوكاست:

»كري« و »بان كي مون« مأمور ممانعت از برپايي مسابقات بودند
مس�عود ش�جاعي طباطبايي با اش�اره به تلاش هاي رژيم 
صهيونيستي براي ممانعت از برپايي اين مسابقات و نمايشگاه 
گفت: رژيم صهيونيس�تي ط�ي نامه اي به رئيس س�ازمان 
ملل متحد خواس�تار جلوگيري از برپايي اين برنامه ش�د. 
نمايشگاه دومين مسابقه بين المللي كارتون و كاريكاتور هولوكاست 
از 25 ارديبهشت در نگارخانه ابوالفضل عالي حوزه هنري برگزار 
شده است. مس��عود ش��جاعي طباطبايي، دبير اين جشنواره در 
گفت وگو با »تسنيم« توضيح داد: زمان برگزاري اين نمايشگاه را 
به صورت سمبليك و دقيق، بيست و پنجم ارديبهشت ماه مصادف 
با 14 مي  قرار داديم؛ روزي كه س��ازمان ملل متحد بدون حضور 
حتي يك عرب، تأس��يس رژيم غاصب صهيونيسم را به رسميت 
شناخت. هدف اين كار بازتاب بهتر نمايشگاه در جوامع بين المللي 
بوده است. دبير نمايشگاه هولوكاست، با اشاره به دو دوره برپايي 
اين نمايشگاه اعلام كرد: هر دوره اين نمايشگاه در پاسخ به توهين 
غربي ها به پيامبر اكرم )ص( بوده است. چون آنها ادعا مي كنند كه 
آزادي بيان وجود دارد. پس ما به عنوان اهداف اصلي نمايشگاه سه 
موضوع را مطرح كرديم. اولاً، چرا در مورد هولوكاست آزادي بيان 
وجود ندارد و كوچك ترين شك به هولوكاست با مجازات سنگين 
همراه است. دوماً، چرا فلسطينيان بايد تاوان هولوكاست را بدهند. 
سوماً، ما با هرگونه هولوكاستي مخالفيم؛چه هولوكاست اتمي، چه 

هولوكاست در غزه، يمن، عراق و سوريه. 
وي در مورد بازخورد جهاني اين مسابقه و نمايشگاه گفت: موضوع 
مشخص و مهم، وحشت رژيم صهيونيستي از افشاي هولوكاست 
است، چون هولوكاست پاشنه آشيل تأسيس اين رژيم غاصب 

است. اهميت موضوع باعث شد رژيم جعلي صهيونيستي حتي 
قبل از برپايي اين نمايش��گاه، نامه اي ب��ه »بانكي مون« رئيس 
سازمان ملل متحد ارسال كند و خواستار جلوگيري از برپايي اين 
نمايشگاه و محكوم كردن كشورهاي حاضر در اين مسابقه شد، 
اما به دليل استقبال گسترده از اين مسابقه اقدام آنها ناكام ماند. 
شجاعي طباطبايي ادامه داد: در اين مرحله رژيم صهيونيستي 
بسيار عصبي شد و واكنش آنها مظلوم نمايي بود. بنابراين با طرح 
موضوعاتي مثل يهودستيزي، تمسخر كشته شدگان هولوكاست 
و... قصد متوقف كردن اين جريان را داشتند و گفتند: ايران قصد 
دارد هولوكاست ديگري درست كند. پس از آن شبانه در تماسي 
نتانياهو، نخست وزير رژيم صهيونيستي از جان كري وزير امور 
خارجه امريكا خواست تا ايران را محكوم و به مديركل يونسكو 
فشار آورد كه بيانيه اي منتشر كند. البته تمام اين بيانيه ها غلط 
و نابجا بودند، چون ما حتي در فراخوان هم با طرح سه سؤال از 

حاشيه سازي جلوگيري كرديم.

 رفتار پرتناقض وزارت فرهنگ و ارشاد 
درباره فيلم 50 كيلو آلبالو

 برنامه ارشاد براي نمايش فيلمي
وزير از اكران آن شرمنده بود كه  
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معاون امور مجلس و استان هاي رسانه ملي عنوان كرد

رضايت 80 درصدي مخاطبان از برنامه معارفي رسانه ملي

   محمد صادق عابديني
ش�يوه نامه اي ك�ه ق�رار بود ب�ا اج�راي آن 
هماهنگ�ي مي�ان وزارت ارش�اد، ني�روي 
انتظامي و نهاد قضايي به وج�ود آيد و منجر 
به برگزاري منظم كنس�رت هاي موس�يقي و 
كاهش لغو كنسرت ها شود، به دلايل نامعلومي 
هنوز در ارش�اد خاك مي خورد و ه�ر بار كه 
كنسرتي لغو مي ش�ود، مديران ارشاد صرفاً 
با اب�راز ناراحتي مس�ئله را خت�م مي كنند. 
اين هفته دو س��خنگوي دولتي نس��بت به لغو 

كنسرت ها موضع گرفتند. 
   ابراز تأسف ارشاد

حسين نوش آبادي سخنگوي وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي در جلسه هفتگي اش با اصحاب 
رسانه از لغو چند كنسرت موسيقي در روزهاي 
اخير ابراز تأس��ف و تأكيد  كرد: »وزارت ارشاد 
وقتي مجوزي را براي يك برنامه هنري از جمله 
يك كنس��رت صادر مي كند، پاي آن مجوز هم 
مي ايستد و اين مجوزها، جوازهايي است براي 
اجرا نه نوشته هايي روي كاغذ. اگر قرار باشد اين 
مجوزها اجرايي نشود، همان بهتر كه اصلًا صادر 
نشود«. بعد از وي، محمدباقر نوبخت سخنگوي 
دولت بود كه در نشست رس��انه اي اش نسبت 
به لغو كنس��رت ها موضع گرف��ت. نوبخت نيز 
در پاسخ به سؤالي درباره لغو شدن كنسرت ها 
گفت: طبيعي است كه دولت نسبت به چنين 
رخدادي موضع منفي داشته باشد و آن را قبول 
نكند؛ ب��ه خصوص كه اين اتفاق��ات آثار منفي 
دارد و بايد قبول كنيم كه جامعه براي سلامت 

مردمانش به نشاط نيازمند است. 
از جهات اجتماعي و فرهنگي نيز اين اتفاقات به 
مصلحت نيس��ت. به خصوص لغو كنسرت براي 
شخصيت هايي مثل اس��تاد شهرام ناظري جاي 
تكدر خاط��ر دارد كه يك ش��خصيت هنري را 
كه هميش��ه از اصالت و متانت كارش مطمئنيم 
نخواهيم تحمل كنيم و اين اتفاقات نگران كننده 
است. پيش از اين نيز مديران دولتي نسبت به لغو 
شدن كنس��رت ها اغلب موضع منفي گرفتند و 
صرفاً با ابراز تأسف و يا محكوم كردن اينكه مجوز 
ارشاد از سوي ديگر نهاد هاي ذي ربط با بي توجهي 
روبه رو شده است، انتقاد كرده اند. دولتي ها كمتر 
تلاش كرده اند كه اي��ن وضعيت تغيير پيدا كند 
و صرفاً منتظر مانده اند تا كنس��رتي لغو شود تا 

بدون پرداختن به دلايل لغو شدن آن، با انتقاد از 
ديگران توپ را به زمين نهاد هاي ديگري بيندازند 
كه به نحوي در انجام كنسرت مشاركت داشته اند. 
با وجود سكوت دولتي ها در قبال لغو كنسرت از 
سوي نهاد هاي مرتبط، بسياري از كنسرت ها هم 
به دلايل فني مانند نا هماهنگي در برنامه ريزي 
اجراي كنسرت، تأخير يا لغو پروازهاي هوايي در 
كنسرت هاي شهرستان ها، اختلافات دروني ميان 
گروه موسيقي به خصوص بر سر دستمزد و ساير 
عوامل ديگر لغو ش��وند و اين لغو شدن نه به پاي 
مشكلات عادي بلكه به پاي نهاد هاي حاكميتي 

نوشته مي شود. 
با اين وجود بخشي كه مربوط به مديريت كلان 
برگزاري كنسرت ها است، نيازمند همكاري بين 
چند نهاد اس��ت كه وزارت ارش��اد در آن نقش 
مح��وري دارد. اقدام��ي كه ممكن اس��ت تأثير 
مثبتي در كاه��ش لغو كنس��رت ها و برگزاري 
منظم و قاعده مند آنها داش��ته باش��د، مدت ها 
است از سوي دولت نيمه كاره رها شده است؛ اين 
اقدام طرح تدوين ش��يوه نامه اي براي برگزاري 
كنسرت ها است كه توسط مدير كل پيشين دفتر 

موسيقي ارشاد پيشنهاد شد. 
   شيوه نامه ای كه به مقصد نرسيد 

پيروز ارجمند كه سال گذشته با استعفايي كه 
گفته مي شود از سر اجبار بوده است، از معاونت 
هنري و دفتر موسيقي جدا شد، در زمان تصدي 
پست مديركلي دفتر موسيقي ارشاد، طرح تدوين 
»شيوه نامه برگزاري كنسرت ها« را كليد زد. اين 
ش��يوه نامه قرار ب��ود به صورت مش��ترك ميان 
وزارت ارشاد و نيروي انتظامي باشد تا چگونگي 
برگزاري كنسرت ها مشخص شود و مشكلاتي 
را كه در كنس��رت هاي قبلي پيش مي آمد، حل 
كند. آذر ماه سال 93 بود كه ارجمند از تكميل 

اين ش��يوه نامه خبر داد. وي حتي از جلسه اي با 
نيروي انتظامي و ساير نهاد هاي مرتبط گفت كه 

قرار بود تا كار سريع تر به فرجام برسد. 
چند ماه بع��د دوباره ارجمند درباره ش��يوه نامه 
مصاحبه مي كند و مي گويد تا زماني كه شيوه نامه 
بين ما و نيروي انتظامي نهايي نشود، بسياري از 
مشكلات كنسرت ها وجود خواهد داشت. البته 
خوشبختانه اين شيوه نامه هفته پيش نهايي شده 
و وقت آن رسيده كه بس��ته نهايي آن را به دفتر 
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي براي بررسي نهايي، 

تأييد و امضا ارسال كنيم. 
اين طرح با استقبال نيروي انتظامي نيز روبه رو 
شد. سرهنگ زاهديان، رئيس وقت پليس امنيت 
اخلاقي ناجا درباره اين ش��يوه نامه گفته بود: در 
راس��تاي كاهش ناهنجاري ها، مشخص شدن 
ضواب��ط فرهنگي و فن��ي س��الن هاي برگزاري 
موسيقي زنده، رعايت حقوق شهروندي و تجاوز 
نكردن به حريم افراد در اين گونه برنامه ها، اين 
شيوه نامه با همكاري معاونت هنري وزارت ارشاد 

در دست بررسي و تصويب است. 
در حالي كه پيروز ارجمن��د اميدوارانه به دنبال 
نهايي شدن اين شيوه نامه بود، استعفاي ناگهاني 
وي از مديريت دفتر موسيقي ارشاد، همه چيز را 
تحت تأثير قرار داد. وي با حدود 20 ماه فعاليت 
در دفتر موسيقي ارشاد در تيرماه سال گذشته 
اس��تعفا داد؛ اس��تعفايي كه بعداً مشخص شد 
به خاط��ر اختلاف نظر ب��ا عل��ي مرادخاني رخ 
داده اس��ت. بعد از آن بود كه كمتر كسي سراغ 
شيوه نامه مش��ترك را گرفت. فرزاد طالبي كه 
بعد از رفتن ارجمند، امور دفتر موس��يقي را در 
دست گرفته، معتقد است ش��يوه نامه برگزاري 
كنس��رت ها نياز به اصلاح دارد و اگر وزير ارشاد 
صلاح دانست، آن را با وزير كشور مطرح مي كند. 
ادبيات طلبي به گونه اي اس��ت كه گويا چندان 
تمايلي براي پيگيري ميراثي كه از مدير سابق به 

وي رسيده است، ندارد. 
   چرا شيوه نامه  ابلاغ نمی شود؟

اواخر ماه گذشته كنسرت كيهان كلهر در شهر 
نيشابور لغو شد. اين بار نه نيروي انتظامي، بلكه 
دادستان شهر حكم لغو اين كنسرت را داد. لغو 
اين كنسرت باعث شد تا بار ديگر لزوم هماهنگي 
ميان وزارت ارشاد و نهاد هاي مرتبط بر سر زبان ها 
بيفتد. بار ديگر رسانه ها سراغ پيروز ارجمند و از 
وي سراغ شيوه نامه مشترك را گرفتند. ارجمند 
در گفت و گو ب��ا »اعتماد« تأكي��د مي كند كه 
شيوه نامه آماده ابلاغ بوده، اما تاكنون اين اتفاق 
رخ نداده است و اگر اين شيوه نامه ابلاغ مي شد ما 

كمتر شاهد لغو كنسرت ها مي بوديم. 
از آذر س��ال 93 تاكنون يك سال و نيم گذشته 
است و هنوز كنسرت هاي موسيقي لغو مي شوند، 
آنچه مسلم است، اين است كه شيوه نامه برگزاري 
كنسرت ها هنوز توس��ط وزارت ارشاد تصويب 
نش��ده و حتي زماني نيز براي اص��لاح نهايي و 
تصويب آن اعلام نشده است. در صورت تصويب 
تا زمان ابلاغ و اجرايي شدن آن نيز قطعاً مدتي 
طول خواهد كشيد و در آن بين تكليف برگزاري 
كنسرت هايي كه از س��وي وزارت ارشاد مجوز 

گرفته اند، در هاله اي از ابهام قرار دارد.

 ارشاد در حل شدن مشكل كنسرت ها 
جا خالی می دهد

 محسني اژه اي
 رئيس شوراي نظارت بر صداوسيما شد

    سیما

حجت الاسلام والمسلمين محسني اژه اي با نظر اعضاي 
شورا، رئيس شوراي نظارت بر سازمان صدا و سيما شد. 
در جلسه 417 روز چهارشنبه 5 خردادماه شوراي نظارت بر 
سازمان صداوسيما، حجت الاسلام و المسلمين غلامحسين 
محس��ني اژه اي با نظر اعضاي ش��ورا، به عنوان هشتمين 
رئيس شوراي نظارت بر سازمان صدا و سيما انتخاب شد. 
محس��ني اژه اي 29 ارديبهشت ماه س��ال جاري با حكم 
رئيس قوه قضائيه به عنوان نماينده جديد اين قوه در شورا 
معرفي شد. حجت الاسلام محسني اژه اي در سخنان خود 
ضمن تش��كر از اعضا به مسئوليت س��نگين شورا مطابق 
اصل 175 قانون اساس��ي و قوانين موضوعه كشور اشاره 
و اظهار امي��دواري كرد با همدلي نماين��دگان محترم قوا 
و رياست محترم س��ازمان صدا و سيما، نظارت مؤثري در 

همه زمينه هايي ك��ه قانون 
اظهار داش��ته، اعمال گردد 
و در تعالي س��ازمان مفيد و 

مؤثر باشد.  
بر اس��اس اصل 175 قانون 
اساس��ي ش��وراي نظارت بر 
سازمان صدا و سيما مركب از 
نمايندگان قواي سه گانه )هر 
قوه دو نفر( مأموريت نظارت بر تمامي فعاليت هاي سازمان 
صدا و س��يما را بر عهده دارد كه اعضاي اين شورا از ميان 

خود يك نفر را به عنوان رئيس انتخاب مي كنند.
پيش از اين، حجت الاس��لام والمس��لمين س��يد ابراهيم 

رئيسي رياست اين شورا را بر عهده داشت.

»علي الب�دل« ب�ه كارگردان�ي س�يروس مق�دم و 
به تهيه كنندگ�ي الهام غف�وري در حال توليد اس�ت. 
محس�ن تنابنده و خش�ايار الوند از گروه نويسندگان 
اي�ن مجموعه طنز هس�تند. آنچه در خلاصه داس�تان 
س�ريال جديد س�يروس مق�دم آم�ده به اين ش�رح 
اس�ت: من علي البدل هس�تم، فرعي، رزرو و جانشين 
عضو اصل�ي؛ حرف نزنم ميگ�ن مگه لالي، ح�رف بزنم 
ميگن حق رأي نداري. خلاصه هم هس�تم هم نيس�تم. 
مهدي فخيم زاده، مهدي هاش��مي، محسن تنابنده، احمد 
مهران فر، هومن حاجي عبدالهي، حسين محب اهري، هادي 
كاظمي، محمود جعفري، عزت الله رمضاني فر و ... از جمله 
بازيگران »علي البدل« هستند. سريال »برادر« به كارگرداني 
جواد افشار و تهيه كنندگي نعمت الله چگيني براي پخش در 

ماه مبارك رمضان امسال شبكه 2در حال ساخت است. 
حسن پورش��يرازي، حس��ين ياري، پوريا پورسرخ، سهيلا 
رضوي، گلاره عباسي، سوگل طهماسبي و ... از بازيگران اين 
مجموعه رمضاني هستند. در خلاصه داستان اين مجموعه 
رمضاني آمده اس��ت: حاج كاظم پهلوان، م��ردي خير و از 
تجار سرشناس برنج ايران اس��ت كه با تأكيد بر حمايت از 
توليد ملي، فقط در زمينه برنج ايراني فعاليت مي كند. او به 

همراه پسرش مسعود و دخترش مريم كه يك روزنامه نگار 
پرجنب و جوش است بر ضد واردات قاچاق برنج هاي تاريخ 
گذش��ته و مس��موم به ايران مبارزه مي كند. اين امر باعث 
دشمني دلالان و قاچاقچيان اين تجارت با وي شده است. 
آنها با اغفال ناصر پسر ديگر او، وارد تجارت سالم حاج كاظم 
مى شوند و همين امر باعث ايجاد اتفاقات تازه اي مي شود كه 
درونمايه قصه اين سريال است. خبر قطعي شدن دو سريال 
رمضاني را رضا پورحس��ين - قائم مقام معاون س��يما - در 
حاشيه مراسم رونمايي از مجموعه انيميشن »جوانمردان« 
اعلام كرد. گزارش كامل صحبت هاي دكتر پورحس��ين در 

جمع خبرنگاران متعاقباً ارسال مي شود.

محتواي فيلم »50 كيلو آلبالو« باعث ايجاد تناقض گويي ها 
و تنش هاي فراواني ميان اعضاي وزارت فرهنگ و ارشاد 
شده است، مسئله اي كه رس�انه ها و نيروهاي انقلابي در 
مورد ضعف محتوا و عبور بي پرواي فيلم از خط قرمز هاي 
انقلاب بار ها هش�دار داده بودند، حالا بع�د از بي اطلاعي 
وزير فرهنگ و ارشاد از محتواي فيلم! و اظهارات حسين 
نوش آبادي، س�خنگوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، 
درباره فيلم »50 كيلو آلبالو« مبن�ي  بر اينكه در اين فيلم 
»برخ�ي ضوابط رعايت نش�ده و اي�ن فيلم ب�راي پخش 
در ش�بكه خانگي اص�لاح مي ش�ود« كارگ�ردان اثر در 
نامه اي سرگش�اده خواس�تار اس�تعفاي وزير فرهنگ و 
ارشاد ش�ده اس�ت؛ مس�ئله اي كه تنها از نبود مديريت 
صحيح و رعايت نك�ردن مر قانون سرچش�مه مي گيرد. 

   كار شوراي پروانه ساخت چيست؟
 فرآيند  توليد يك فيلم از صدور پروانه ساخت آن آغاز مي شود، 
شورايي كه با حكم رئيس سازمان س��ينمايي بر مسند كار قرار 
مي گيرد، اعضايي از قبيل مجيد رضا بالا، منوچهر شاهسواري، 
جمال شورجه، محمدباقر قهرماني، حسين كرمي، مازيار ميري 
و اكبر نبوي مجوز ساخت را صادر مي كنند. اين روند براي فيلم 
50 كيلو آلبالو سه بار تكرار شده است، بار اول در سال 1388، بار 
دوم در سال 1393 و بار سوم در سال 1394 و به گفته كارگردان 
فيلم از »آغاز فيلمبرداري جمال شورجه، نماينده شوراي پروانه 
ساخت وزارت ارش��اد ، تعهدنامه اي كتبي از مصطفي شايسته، 
تهيه كننده فيلم، دريافت كردند و در اين متن، تهيه كننده تعهد 
داده است كه 14 نكته مهم را در زمان ساخت فيلم در نظر بگيرد 
و پروانه نمايش فيلم منوط به اعمال اين موارد صادر شده باشد«، 
نكاتي از قبيل: انكار يا سست كردن اصل توحيد و ديگر اصول دين 
مقدس اسلام و يا اهانت به آنها، به هر شكل و طريق كه باشد، نفي 
يا تحريف و يا مخدوش كردن فروع  دين مقدس اسلام و اشاعه 
اعمال رذيله و فساد و فحشا اس��ت، اما از سوي ديگر كارگردان 
فيلم در نامه سر گشاده خود به وزير فرهنگ و ارشاد به صراحت از 
تطابق ميان فيلمنامه و فيلم ساخته شده اذعان دارد: »فيلمي كه 
امروز روي پرده است، دقيقاً براساس همان متني ساخته شده كه 
از سوي وزارت ارشاد در سه نوبت تأييد شده بوده و تفاوت هايي كه 
بين متن فيلمنامه و فيلم اكران شده ديده مي شود، عمدتاً ناشي 
از مميزي هايي است كه از سوي وزارت ارشاد اعمال شده است... 
مقايسه اين متن با فيلمي كه امروز روي پرده سينماهاي كشور 
است به روشني ثابت مي كند كه سازندگان فيلم تا چه اندازه و با 

چه ميزان وسواس و دقتي به تعهدهاي خود پايبند بوده اند.«
اما اين تناقض زماني آش��كار مي ش��ود كه به وضوح در فيلم 
50 كيلو آلبالو از كش��ف حجاب بازيگر زن فيلم تا ش��وخي با 
خط قرمز هاي اسلام مانند دوش��وهري و شوخي هاي جنسي 
زننده و از سوي ديگر مورد تمس��خر قرار دادن شعار مرگ بر 

امريكا در فيلم ديده مي شود.
   شوراي عالي نظارت كجاي كار است؟

بعد از ص��دور پروانه س��اخت، نوبت به ش��وراي عالي نظارت 
مي رسد، با اعضايي كه به صورت مستقيم توسط وزير فرهنگ 
و ارش��اد منصوب مي ش��وند، اعضايي از قبيل: حجت الاسلام 
والمسلمين سيد مهدي خاموشي، حسام الدين آشنا، محمد 
علي حسين نژاد، حسين كرمي، محس��ن مهاجراني، محمد 
مهدي عس��گرپور و حبيب اي��ل بيگي كه براس��اس ماده 11 
آيين نامه نظارت بر نمايش فيلم و اسلايد و ويدئو و صدور پروانه 
نمايش مصوب 82/5/19 هيئت وزيران انتخاب مي شوند، كه به 
گفته ماني حقيقي ، فيلم 50 كيلو آلبالو دوبار در شوراي پروانه 
نمايش بازبيني شده است و با 17 اصلاحيه مجوز اكران گرفته 
است، اما در آخرين بند قوانين نظارت بر اكران به صراحت گفته 
شده است: به فيلم هايي كه از ارزش تكنيكي و يا هنري نازلي 
برخوردار بوده و يا ذوق و سليقه و پسند تماشاگران را به انحطاط 
و ابتذال بكشد، نبايد اجازه اكران داد، اين در صورتي است كه 
كارگردان فيلم درباره ارزش هنري فيلم و سليقه مخاطب اين 
گونه مي گوي��د: » چالش اصلي در س��اختن يك فيلم كمدي 
عام پسند در شرايط فعلي ما اين اس��ت كه موفق شوي تا حد 
امكان فيلم را از آنچه »محتوا« ناميده مي ش��ود، خالي كني... 
لازم بود فيلم را كاملاً از خودم خالي كنم... تصميم گرفتم معادل 
سينمايي »پفك نمكي« را بسازم؛ چيزي خالي از معنا، خالي از 
هويت، خالي از سليقه« با اين اصول تنها سؤالي كه مطرح است، 

اين است كه چگونه به اين فيلم اجازه اكران داده اند.
اما زماني موضوع حاد و كمي عجيب مي ش��ود كه در حاشيه 
ديدار آيت الله مكارم ش��يرازي، علي جنت��ي وزير فرهنگ و 
ارش��اد درباره فيلم 50 كيلو آلبالو چني��ن مي گويد: »اگر از 
چگونگي فيلم 50 كيلو آلبالو خبر داش��تم، اجازه س��اخت و 

اكران به آن را نمي دادم.«
اظهارنظري كه باعث ايجاد ش��بهات زيادي در ذهن مخاطب 
مي شود كه آيا خط قرمز و خط مش��ي صدور پروانه ساخت و 
نمايش سليقه اي است؟)كه با در نظر گرفتن 14 بند به وضوح 
مشخص اس��ت كه اين گونه نيس��ت( و يا افرادي كه به طور 
مستقيم توسط وزير فرهنگ و ارشاد و يا با يك واسطه اعضاي 
صدور پروانه نمايش كه توسط رئيس سازمان سينمايي انتخاب 

مي شوند، مورد اعتماد و قابل اطمينان نيستند؟
اما زماني اين مس��ئله كمي خنده دارتر مي ش��ود كه حبيب 
ايل بيگي رئيس اداره نظارت و ارزشيابي درباره اظهار نظر وزير 
فرهنگ و ارش��اد در مصاحبه اي با خبرگزاري مهر مي گويد: 
»اظهارنظر وزير نس��بت به اين فيلم نش��ان مي دهد كه همه 
فيلم ها مورد پس��ند و سليقه مسئولان نيس��ت، اما اين را هم 
بايد بدانيم قرار نيس��ت هر فيلمي كه اكران مي شود براساس 
س��ليقه مديران باش��د. وي ادامه مي دهد: در واقع به صورت 
قانوني ش��وراي صدور پروانه نمايش تعيين كننده اكران يك 
فيلم است. اين مسئول سينمايي دولت يازدهم در جايي ديگر 
از اين گفت وگو با تش��بيه »50 كيلو آلبالو« به چيپس و پفك 
اظهار مي دارد: عده اي چيپس و پفك را دوست دارند، اما لب به 
آن نمي زنند، در واقع يك عده اي مي دانند كه اين نوع از خوراكي 

ضرر دارد و آن را مي خورند و يك عده اي لب به آن نمي زنند.«
 در آخر بايد به اين نكته اش��اره كرد كه افراد جامعه با مسئولان 
متفاوت هستند، اقدام فرد تنها باعث ضرر به خود فرد مي شود، 
اما اقدام اش��تباه و يا س��هل انگاري يك مس��ئول و مدير باعث 
آسيب رساني و مشكلات فراواني براي جامعه مي شود و از سوي 
ديگر به  رغم تكذيب حمايت مديران معاونت سينمايي از اكران 
فيلم هاي خاص در شهرهاي فاقد سينما، مسئولان استاني وزارت 
ارشاد در سايت رسمي اين وزارتخانه خبر از اكران »من سالوادور 
نيس��تم« و »50كيلو آلبالو« داده اند. در هر حال با اين مديريت 
فرهنگي بي ضابطه، مغشوش و غيراصولي ما هم مانند كارگردان 
فيلم مستهجن 50 كيلو آلبالو، لطفاً كار را به كاردان بسپاريد تا 
اين گونه مهم ترين وزارت كشور به محفلي بي قانون و پر تناقض 

كه باعث تمسخر ديگران شده است، تبديل نشود.
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ف��رزاد طالبي ك��ه بع��د از رفتن 
ارجمن��د، امور دفتر موس��يقي 
را در دس��ت گرفته، معتقد است 
شيوه نامه برگزاري كنسرت ها 
نياز ب��ه اص��اح دارد و اگر وزير 
ارش��اد ص��اح دانس��ت، آن را 
با وزير كش��ور مط��رح مي كند

    خبر

مع�اون ام�ور مجل�س و اس�تان هاي 
رس�انه مل�ي از آي�ات عظ�ام تقلي�د 
ب�راي ضب�ط برنامه هاي كوت�اه معارفي 
وي�ژه ماه مب�ارك رمضان دع�وت كرد. 
حجت الاسلام و المسلمين موسوي مقدم با 
همراهي مدير كل صدا و سيماي مركز قم با 
هدف دعوت براي ضبط برنامه هاي معارفي 
ويژه ماه مبارك رمضان ب��ه ديدار حضرات 

آيات مكارم ش��يرازي و س��بحاني رفت. حضرت آيت الله مكارم شيرازي در 
اين ديدار مسئوليت رسانه ملي را در هجمه فرهنگي كنوني بسيار سنگين 
دانس��ت و افزود: در فضاهاي مجازي فعاليت هاي گسترده اي بر ضد دين و 
اعتقادات صورت گرفته كه صدا و س��يما بايد در اين جبه��ه هم ورود و اين 
هجمه را خنثي كند. وي با اشاره به برنامه سازي در حوزه دين و ارزش هاي 
اخلاقي خاطر نشان كرد: حتماً نبايد در اين حوزه از پيام مستقيم در برنامه ها 
استفاده كرد و گاهي با اشاره غيرمستقيم يا حتي در لفافه برنامه هاي طنز هم 
مي توان ارزش هاي اخلاقي و اسلامي را در جامعه منتشر كرد. حضرت آيت الله 
سبحاني نيز در ديداري جداگانه با اشاره به نقش بي بديل صدا و سيما در پاسخ 
به شبهات ايجاد شده در شبكه هاي معاند و ضد دين، ايجاد بستر مناسب براي 
پاسخگويي به شبهات توسط افراد خبره را از اولويت هاي صدا و سيما دانست 
و آمادگي خود را براي همفكري و همكاري با صدا و سيما اعلام كرد. معاون 
امور مجلس و استان هاي سازمان صدا و سيما در ابتداي اين ديدارها با ارائه 

گزارشي با اشاره به توليد نزديك به 28 هزار 
ساعت برنامه معارفي و قرآني در صدا و سيما 
از اقبال اين برنامه ها در بي��ن مخاطبان به 
ويژه نسل جوان ياد كرد و افزود: از اين ميزان 
برنامه بيش از 13 هزار ساعت در حوزه سيما 
و 14 هزار س��اعت در حوزه صدا بوده است 
و علاوه بر آن ني��ز هزار و 216 س��اعت نيز 

سخنراني معارفي پخش شده است. 
حجت الاسلام موسوي مقدم افزود: ميزان رضايت مخاطبان از برنامه هايي 
مثل »آفتاب شرقي«، »اين ش��ب ها«، »كوي محبت«، »از لاك جيغ تا 
خدا«، »س��مت خدا«، »روضه رضوان«، »تا نيايش«، »ب��اران« و ... كه 
برنامه هاي شاخص معارفي هستند بر اس��اس نظرسنجي ها بيش از 80 
درصد اس��ت كه اين ميزان معمولاً براي برنامه هاي نمايشي و سريال ها 
است. وي فعاليت رسانه ملي در سطح استان ها و توليد برنامه هاي معارفي 
مراكز استان ها را نيز قابل توجه دانست و گفت: مراكز استاني نيز با توجه 
به فرهنگ و گويش محلي از كارشناسان خبره معارفي بومي استان خود 
استفاده مي كنند كه ارتباط بيشتري با مردم پيدا كرده اند. وي با اشاره به 
اينكه برنامه هاي ويژه ماه مبارك رمضان كه مراجع معظم تقليد دارند نيز 
در اين ماه در صدر توجه و اقبال عمومي قرار دارند، از اين دو مرجع عاليقدر 
دعوت كرد كه طبق سنوات گذشته صدا و سيما را با اين برنامه هاي كوتاه 

در نشر معارف اسلامي و قرآني ياري دهند.


